

Contents

- مقارنة أثر منهج العلاج التوحيدي المتكامل ومنهج التوجه الانفعالي في تحسين المشاعر الإيجابية لدى النساء
المتزوجات تجاه أزواجهن ١٥٦.....
محمد حسين شريفى نيا / مراد جويانى صوري
- الدور الوسيط لضبط النفس ومعنى الحياة في العلاقة بين نمط الحياة الإسلامى والصراع الزوجى ١٥٧.....
زينت لطفى اميرى / أمير قربان بور لقمجاني / علي بورصفر
- العلاقة بين الحياة الإسلامية والصبر عند الشباب ١٥٨
افسون ملازاده نوران / مهرانكيز شعاع كاظمي
- تحليل محتوى كتب التفكير وأسلوب الحياة للصف الأول الثانوي المهني للطلاب ذوي الاحتياجات الخاصة على
أساس مكونات تنظيم الانفعالات..... ١٥٩.....
علي إقبالي / محمد عظيمي
- مكانة الحجاب وواجهه في أسلوب حياة الطالب الجامعي ١٦٥.....
سيد مرتضى ميرتبار / ياور عيوضي
- التعرف على أبعاد ومكونات التوازن بين الحياة والعمل مع منهج نمط الحياة الإيراني الإسلامى ١٦١.....
مصطفى المحمدي / كرم الله دانشفرد / اسماعيل الاسدي

مقارنة أثر منهج العلاج التوحيدي المتكامل ومنهج التوجه الانفعالي في تحسين المشاعر الإيجابية لدى النساء المتزوجات تجاه أزواجهن

مراد جوباني صوري^١

محمد حسين شريفى نيا^٢

محمد قمرى^٣

خلاصة

الغرض: أجريت هذه الدراسة لمقارنة فاعلية العلاج الجماعي بالمنهج التوحيدي المتكامل والعلاج الموجه بالانفعال في تحسين المشاعر الإيجابية لدى النساء المتزوجات تجاه أزواجهن. الطريقة: كان تصميم البحث شبه تجريبي مع الاختبار القبلي والاختبار البعدي والمتابعة لمدة 3 أشهر. تكونت عينة البحث من 45 امرأة متزوجة راجعة إلى مركز الإرشاد الأسري التابع لجمعية أولياء ومعلمي مدينة نقدة في كردستان، تم اختيارهم بطريقة العينة المتوفرة وتقسيمهم عشوائياً على ثلاث مجموعات مكونة من 15 شخصاً من ذوي التوجه التوحيدي والعاطفي والمبني على الأدلة للعلاج المتكامل. وبعد ذلك شارك أفراد المجموعات التجريبية في جلسات العلاج الجماعي. وكانت أداة القياس عبارة عن استبيان المشاعر الإيجابية تجاه الزوج، والذي تم تنفيذه ثلاث مرات قبل وبعد وبعد ثلاثة أشهر من انتهاء التدخل. النتائج: أظهر تحليل التباين الثنائي أن كمية المشاعر الإيجابية لدى أفراد المجموعتين التجريبيتين تجاه أزواجهن زادت بشكل معنوي ($P < 0.01$). الاستنتاج: لذلك يمكن القول أن العلاج التوحيدي المتكامل يمكن أن يحسن المشاعر الإيجابية لدى النساء المتزوجات تجاه أزواجهن على الأقل بقدر العلاج الموجه للعاطفة.

الكلمات المفتاحية: الانفعالات الإيجابية، المنهج التوحيدي المتكامل، المنهج الموجه نحو الانفعال، العلاج الجماعي، المرأة المتزوجة.

١. مركز الاستشارات التربوية، مدينة نقدة، إيران.

٢. أستاذ مساعد، قسم علم النفس، معهد الدراسات في الحوزة والجامعة، قم، إيران. (المؤلف)

٣. أستاذ مشارك، قسم الاستشارات، جامعة الأزاد الإسلامية، وحدة اهر، اهر، إيران.

الدور الوسيط لضبط النفس ومعنى الحياة في العلاقة بين نمط الحياة الإسلامي والصراع الزوجي

زينت لطفي اميري^١

أمير قربان بور لقمجاني^٢

علي بورصفر^٣

خلاصة

ومن المشاكل الزوجية الخلافات الزوجية التي إذا لم يتم حلها قد تؤدي إلى الطلاق. ولذلك فإن الهدف من هذا البحث هو دراسة الدور الوسيط لضبط النفس ومعنى الحياة في العلاقة بين نمط الحياة الإسلامي والصراع الزوجي. ومنهج البحث الوصفي هو الارتباط، والذي تم في شكل نمذجة المعادلة الهيكلية. كان مجتمع البحث الإحصائي جميع المتزوجين الذين يعيشون في مدينة بهشهر، وتم اختيار 225 شخصاً منهم باستخدام طريقة أخذ العينات المتاحة، وبعد التنفيذ تم جمع 205 استبانة. تم استخدام استبيانات أسلوب الحياة الإسلامي والصراع الزوجي وضبط النفس ومعنى الحياة لجمع البيانات. تم استخدام برنامجي SPSS و AMOS للتحقق من ملائمة النموذج وتم استخدام طريقة bootstrap في برنامج (2008) Macro, Preacher and Hayes للتحقق من دور المتغيرات الوسيطة. وأظهرت النتائج أن النموذج البنوي للبحث يتمتع بملائمة مواتية وأن جميع المتغيرات الخارجية والوسيط يمكنها التنبؤ بنسبة 49% من التغيرات في الصراعات الزوجية وهي نسبة متوسطة. كما أن ضبط النفس ومعنى الحياة يلعبان دوراً وسيطاً في العلاقة بين نمط الحياة الإسلامي والصراع الزوجي. ولذلك فإن أسلوب الحياة الإسلامي وضبط النفس ومعنى الحياة هي عوامل فعالة في الحد من الخلافات الزوجية التي يمكن للمستشارين وعلماء النفس استخدامها للحد من الطلاق ومنعه.

الكلمات المفتاحية: الصراع الزوجي، ضبط النفس، نمط الحياة الإسلامي، معنى الحياة، الطلاق

١. درجة الماجستير في الإرشاد الأسري، قسم العلوم التربوية والإرشاد، جامعة كيلان، رشت، إيران.
٢. أستاذ مساعد بقسم العلوم التربوية والإرشاد، كلية الآداب والعلوم الإنسانية، جامعة كيلان، رشت، إيران. (المؤلف)
٣. أستاذ مساعد في العلوم التربوية، كلية الآداب والعلوم الإنسانية، جامعة كيلان، رشت، إيران.

العلاقة بين الحياة الإسلامية والصبر عند الشباب

افسون ملازاده نوران^۱

مهرانکیز شعاع کاظمی^۲

خلاصة

أجريت هذه الدراسة بهدف التحقق من العلاقة المحورية بين نمط الحياة الإسلامي والصبر لدى طلاب جامعة بيام نور في مدينة إسلام شهر. كانت طريقة الارتباط الوصفي هي أنه تم اختيار 316 طالبًا من جامعة بيام نور في مدينة إسلام شهر بطريقة عشوائية بسيطة. وكانت أدوات جمع البيانات هي استبيان أسلوب حياة السيد كاوياني واستبيان السيد صبر خرمايي. البيانات باستخدام معامل ارتباط بيرسون والارتباط البؤري وباستخدام برنامج SPSS تم تحليل 26 مورد. وأظهرت النتائج أن هناك علاقة إيجابية ذات دلالة إحصائية بين نمط الحياة الإسلامي والصبر. وكان التباين المشترك في أسلوب الحياة الإسلامية والصبر 15%. أيضًا، في وظيفة نمط الحياة الإسلامي، كان للعنصر الفرعي للعبادة والمعتقدات الوزن أو الأهمية الأكبر في الارتباط البؤري. وبناء على ذلك، يبدو أن نمط الحياة الإسلامي يمكن أن يكون له آثار مستقرة نسبيًا على الصبر والتسامح لدى الشباب.

الكلمات المفتاحية: الحياة الإسلامية، الصبر، التسامح، الشباب

۱. طالبة دكتوراه في دراسات قانون الأسرة، جامعة الشهيد بهشتي، طهران، إيران.
۲. أستاذ مشارك، قسم دراسات المرأة والأسرة، كلية العلوم الاجتماعية والاقتصادية، جامعة الزهراء، طهران، إيران. (المؤلف)

تحليل محتوى كتب التفكير وأسلوب الحياة للصف الأول الثانوي المهني للطلاب ذوي الاحتياجات الخاصة على أساس مكونات تنظيم الانفعالات

علي إقبالي^١
محمد عظيمي^٢

خلاصة

يتم تعريف تنظيم العواطف على أنها عملية يمكن للناس من خلالها تحديد وتقييم والتأثير على طبيعة العواطف ومسارها والتعبير عنها. يواجه الأشخاص ذوو الإعاقة الذهنية صعوبات في تنظيم العواطف. ولذلك كان هدف البحث الحالي هو تحليل محتوى كتب التدريس حول التفكير وأسلوب الحياة في السنة الأولى من المدرسة الثانوية المهنية على أساس مكونات تنظيم الانفعالات. وكان هذا البحث من النوع الوصفي وتحليل المحتوى. وكان المجتمع الإحصائي لهذا البحث عبارة عن كتب التفكير وأسلوب الحياة للصفوف السابع والثامن والتاسع من الفترة الأولى من الثانوية المهنية (3 كتب) للعام الدراسي 2020-2023. تضمنت أداة البحث قائمة مرجعية تم إعدادها بناءً على نموذج عملية تنظيم المشاعر الخاص بـ Grass. تم استخدام طريقة شانون للإنتروبيا لتحليل البيانات. وأظهرت النتائج أن المكون المتعلق بتصحيح الوضع كان له التكرار الأعلى بـ 34 فقرة، وكان توسيع الاهتمام أقل تكراراً بـ 7 فقرات. ومن بين مكونات تنظيم الانفعالات كان معامل الأهمية الأعلى يتعلق بتعديل الموقف بقيمة (0.36) وأقل معامل أهمية يتعلق بتوسيع الانتباه بقيمة (0.06). وبناءً على ذلك يمكن الاستنتاج أنه بشكل عام، تم الاهتمام بشكل أقل بتنظيم الانفعالات في كتب التفكير وأسلوب الحياة في السنة الأولى من المدرسة الثانوية المهنية.

الكلمات المفتاحية: تنظيم الانفعالات، السنة الأولى ثانوي مهني، الطلاب ذوو الاحتياجات الخاصة، الإعاقة الذهنية

١. أستاذ مساعد، قسم التربية والإرشاد النفسي، جامعة التربية والتعليم، طهران، إيران. (المؤلف)
٢. أستاذ مساعد، قسم العلوم التربوية، جامعة التربية والتعليم، طهران، إيران.

مكانة الحجاب وواجبه في أسلوب حياة الطالب الجامعي

سيد مرتضى ميرتبار

ياور عيوضي^٢

علي رضا ادريسي^٣

خلاصة

ومع تزايد موجة الطلاب في العقود القليلة الماضية، شهدنا ظهور نمط حياة فريد حول مثل هذا الكيان في المجتمع، والذي يركز البحث الحالي على جانب الحجاب. وبالنظر إلى الدور البارز للطلاب في التغيرات الاجتماعية، ومن ناحية أخرى، إشكالية الحجاب في عالم حياة المجتمع الإيراني، فإن القضية الحالية تصبح ذات صلة. وان المجتمع الإحصائي للبحث هم الطلاب الإيرانيون وتم اختيار عينة مكونة من 384 شخصًا. وأداة جمع البيانات عبارة عن استبيان تم استخدامه لقياس نوعية وكمية الحجاب لدى الطالبات. وفي هذا البحث تمت معالجة المعلومات وتحليلها من خلال البرنامج الإحصائي SPSS.

إن انخفاض الالتزام بالحجاب، وإضفاء الطابع الشخصي، والمعنى المحايد (أو الإيجابي أحيانًا) للحجاب، إلى جانب تعزيز النظرة غير الدينية والعرفية للحجاب، هي أهم التغييرات الرئيسية التي خلص إليها البحث الحالي. وتماشياً مع هذه التغييرات، تم تقديم استراتيجيات في مجالات السياسة والأسرة والمراكز التعليمية واقتصاد الحجاب.

الكلمات المفتاحية: نمط الحياة، الطالبة، الحجاب، اقتصاد الحجاب، الجامعة

١. دكتوراه في الدراسات المقارنة للأديان وباحث في مركز مبنا للأبحاث، قم، إيران. (المؤلف)

٢. دكتوراه في علم الاجتماع وباحث في مركز مبنا للأبحاث، قم، إيران.

٣. طالب دكتوراه في البحث عن الأمن، جامعة الامام الباقر عليه السلام، تهران، إيران.

التعرف على أبعاد ومكونات التوازن بين الحياة والعمل مع منهج نمط الحياة الإيراني الإسلامي

مصطفى المحمدي^١
كرم الله دانشفرد^٢
اسماعيل الاسدي^٣

خلاصة

تم إجراء البحث الحالي بهدف تصميم نموذج التوازن بين العمل والحياة من خلال تحديد الأبعاد والمكونات مع نهج نمط الحياة الإيراني الإسلامي. يطبق هذا البحث من حيث غرضه ويعتبر من الأبحاث الاستكشافية المختلطة، ففي المرحلة النوعية تم استخدام تقنية تحليل الموضوع لإنشاء نمط، وفي المرحلة الكمية تم استخدام طريقة نمذجة المعادلة الهيكلية للتحقق من صحة في المرحلة النوعية، مع 15 تم إجراء مقابلة شبه منظمة مع بعض الخبراء الذين تم اختيارهم بشكل هادف، وفي المرحلة الكمية، تم السؤال من 152 مديراً وخبيراً في شركة سايبا عن آرائهم من خلال استبيان. وأشارت نتائج البحث إلى تحديد أبعاد ومكونات التوازن بين العمل والحياة على شكل ثلاثة أبعاد شخصية وأسرية ومهنية بثلاثين مؤشراً ومكوناً. كما أكدت نتائج التحليل الكمي وجود علاقة معنوية بين أبعاد ومكونات ومؤشرات نموذج البحث، كما أن تحديد الأبعاد الفردية والمهنية والأسرية لنموذج التوازن بين العمل والحياة يساعد مدراء شركة سايبا للسيارات على تحسين مستوى التوازن بين العمل والحياة من خلال معرفة المؤشرات. ينبغي توفير الأسس والشروط اللازمة لتحسين نمط الحياة. يمكن أن تكون نتائج هذا البحث مفيدة لتحسين التوازن بين العمل والحياة للموظفين مع نهج نمط الحياة الإيراني الإسلامي وتوفير أساس مناسب للأبحاث أخرى.

الكلمات المفتاحية: التوازن بين العمل والحياة، الأسرة، نمط الحياة، الموارد البشرية، البحوث المختلطة.

١. طالب دكتوراه في الإدارة العامة، جامعة آزاد الإسلامية، وحدة العلوم والبحوث، طهران، إيران.
٢. أستاذ قسم الإدارة العامة، جامعة آزاد الإسلامية، وحدة العلوم والبحوث، طهران، إيران. (المؤلف)
٣. أستاذ مساعد، قسم الإدارة، جامعة الشهيد ستاري لعلوم وتكنولوجيا الطيران، طهران، إيران.

A Comparative Study of the Effects of Monotheist Integrated Approach to Therapy and Emotion-Focused Approach on Boosting the Positive Feelings of Married Women towards Their Husbands

By: Morad Chupani Suri¹

Mohammad Hossein Sharifiniya²

Mohammad Qamari³

Abstract

The present study is aimed at examining how effective group therapy with the monotheist integrated approach is compared to emotion-focused therapy upon augmentation of the positive feelings of married women towards their mates. The research design was semi-experimental, with pre-tests and post-tests and a 3-month follow-up. The sample comprised 45 married women who came for therapeutic attention to Peyvand Family Counseling Center affiliated with Parent-Teacher Association in Naqadeh, Iran. They were selected through the convenience sampling technique and assigned randomly to three 15-member groups of monotheist integrated therapy, emotion-focused therapy, and a control group. Then the members of the first two groups (experimental groups) attended the group therapy sessions. The measuring instrument was the Positive Feelings Questionnaire (PFQ) administered three times: before and after the sessions and three months after the end of the intervention. Two-way variance analysis showed that the positive feelings of members of both groups towards their husbands have increased significantly ($p > 0.01$). Therefore, it could be claimed that the monotheist integrated approach can at least as much boost married women's positive feelings towards their husbands as emotion-focused therapy can.

Key Words: positive feelings, monotheist integrated approach, emotion-focused approach, group therapy, married women.

1. Education Counseling Center, Naqadeh, Iran.

2. Corresponding Author, Assistant Professor, Research Institute of Hawzeh and University, Qom, Iran.

3. Associate Professor, Islamic Azad University, Abhar, Iran.

The Mediatory Role of Self-Control and Meaning of Life in the Relationship between Islamic Lifestyle and Marital Conflicts

By: Zinat Lotfi Amiri¹

Amir Qorbanpur Lafmejani²

Ali Pursafar³

Of couples' problems are marital conflicts that, if not settled, can make the way for divorce. With this issue in mind, the present study aims to examine the mediatory role of self-control and meaning of life in the relationship between Islamic lifestyle and marital conflicts. As a correlational descriptive research, the study was conducted using the structural equation modeling. The statistical population consisted of every married individual inhabiting the city of Behshahr, Iran, of whom a total of 225 were selected using the convenience sampling technique. After Islamic Lifestyle, Marital Conflict, Self-Control and Meaning of Life questionnaires were administered for collection of data, 205 questionnaires were collected. SPSS and AMOS were used to examine goodness of fit, and bootstrapping in Macro (Preacher and Hayes 2008) to examine the role of mediator variables. The results showed that the structural model of the research enjoys a desirable goodness of fit and all exogenous and mediator variables can account for 49 percent (so, nearly 50 percent) of marital conflicts. Furthermore, self-control and meaning of life play a mediatory role in the relationship between Islamic lifestyle and marital conflict. Therefore, Islamic lifestyle, self-control and meaning of life are among the factors in preventing divorce and reducing divorce rates.

Key Words: marital conflict, self-control, Islamic lifestyle, meaning of life, divorce.

1. Graduate in Family Counseling, Department of Educational Sciences and Counseling, Gilan University, Rasht, Iran.

2. Corresponding Author, Assistant Professor, Department of Educational Sciences and Counseling, Faculty of Literature and Human Sciences, Gilan University, Rasht, Iran.

3. Assistant Professor, Faculty of Literature and Human Sciences, Gilan University, Rasht, Iran.

The Relationship between Islamic Lifestyle and Patience in Youths

By: Afsun Mollazadeh Nuran¹
Mehrangiz Shoakazamei²

Abstract

The present study was conducted with the aim of examining focal correlation between Islamic lifestyle and patience in the students of the Payam-e Nur University, Islamshahr, Iran. It was a descriptive correlational research, where a total of 316 students were selected through a simple random sampling technique. The data were collected through Kaviani lifestyle questionnaire and Khormayi patience questionnaire, and analyzed through Pierson correlation coefficient and focal correlation, using SPSS.26. The findings showed that there is a significant positive correlation between Islamic lifestyle and patience. The common variance between Islamic lifestyle and patience was 15 percent. Furthermore, in the function 'Islamic lifestyle' the sub-component 'worshipping and beliefs' had the greatest weight or importance in the focal correlation. Therefore, it seems that Islamic lifestyle can have a relatively constant impact on youths' patience and endurance.

Key Words: Islamic lifestyle, patience, endurance, youths.

1. PhD Student, Family Law, Shahid Beheshti University, Tehran, Iran.

2. Corresponding Author, Associate Professor, Department of Women and Family Studies, Faculty of Social and Economic Sciences, al-Zahra University, Tehran, Iran.

A Content Analysis of the Book Thought and Lifestyle Based on Components of Emotion Regulation for Students with Special Needs in the Vocational Secondary Schools

By: Ali Eqbali¹

Mohammad Azimi²

Abstract

Emotion regulation is defined as a process through which individuals can identify, assess, and affect the nature, direction, and expression of emotions. Mentally impaired individuals experience some difficulties in emotion regulation. With this issue in mind, the present research aimed at conducting a content analysis of the book Thought and Lifestyle in secondary schools based on the components of emotion regulation. The statistical population of this descriptive study was the three volumes of the above mentioned book for the students of seventh, eighth, and ninth degrees in secondary schools in the school year 2021-2022. The research instrument was a checklist provided on the basis of Gross's process model of emotion regulation. To analyze the data, Shannon's entropy method was used. The results showed that the component related to the situation modification was most frequent (with 34 occurrences) and attentional deployment was the least frequent (with 7 occurrences). The highest impact factor among components of emotion regulation belonged to situation modification (0.36), and the lowest to attentional deployment (0.06). Accordingly, it could be concluded that by and large emotion regulation has been relatively neglected in the book Thought and Lifestyle in vocational secondary schools.

Key Words: emotion regulation, vocational secondary school, students with special needs, mental disability.

1. Corresponding Author, Assistant Professor, Department of Psychology and Counseling, Farhangian University, Tehran: Iran.

2. Assistant Professor, Department of Educational Sciences, Farhangian University, Tehran, Iran.

A Study of the Situation of Hijab and Adherence to It in University Students' Lifestyle

By: Seyyed Morteza Mirtabar¹

Yavar Eyvazi²

Alireza Edrisi³

Abstract

With wave after wave of students entering universities in a few past decades, we have been witnessing the advent of a unique lifestyle revolving around the entity of studentship, of whose aspects the present study has focused on hijab. The topic assumes significance given the students' conspicuous role in social change and problematization of hijab in the life-world of Iranian society. The statistical population of the study consists of Iranian students, and a sample of 384 individuals has been selected. The data collection instrument is a researcher-made questionnaire for measuring hijab among students both quantitatively and qualitatively. In this study, data have been processed and analyzed through SPSS. The declining trend of adherence to hijab, personalization, and neutral semantics of hijab, or sometimes, semantics of hijab that shows a positive attitude towards lax hijab, alongside the amplification of non-religious and secular attitudes towards hijab are the major changes extracted from the present study. Aligned with such changes, some strategies have been offered in the areas of policy-making, family, education centers, and the economy of hijab.

Key Words: lifestyle, university student, hijab, the economy of hijab, university.

1. Corresponding Author, PhD in Comparative Studies of Religions & Researcher in Mabna Research Center, Qom, Iran.

2. PhD in Sociology & Researcher in Mabna Research Center, Qom, Iran.

3. 3. PhD Student in Security Research, Imam Bagher University, Tehran, Iran.

The Identification of Aspects and Components of Work-Life Balance with an Islamic-Iranian Approach to Lifestyle

By: Mostafa Mohammadi¹

Karamollah Daneshfard²

Esmail Asadi³

Abstract

The present study aims to design a model for life-work balance through identification of its aspects and components with an Islamic-Iranian approach to lifestyle. In terms of its aim, it is an applied, mixed exploratory research. In the qualitative phase, the technique of thematic analysis was used and in the quantitative phase structural equation modeling was utilized to validate the model. In the qualitative phase, a total of 15 individuals were selected through purposive sampling and given a semi-structured interview, and in the quantitative phase out of 152 managers and experts in the Saypa Company were surveyed through a questionnaire. The research findings showed the components of the model for work-life balance in its individual, - and occupational aspects with 30 indexes and components. The results of the quantitative analysis confirmed the significance of the relationship between the aspects, components, and indexes presented by the research model. Identification of individual, occupational, and domestic aspects of the life-work balance helps the Saypa Company's managers enhance life-work balance through knowing the indexes, so that the ground is laid for optimization of lifestyle. The research results can also be helpful for staff in improving the balance between life and work with an Islamic-Iranian approach to lifestyle, and prepare a fertile ground for further research.

Key Words: life-work balance, family, lifestyle, human resources, mixed research.

1. PhD Student of Governmental Management, Research and Science Unit, Islamic Azad University Tehran, Iran.

2. Corresponding Author, Professor, Department of Governmental Management, Science and Research Unit, Islamic Azad University, Tehran, Iran.

3. Assistant Professor, Department of Management, Shahid Sattari Aeronautical University, Tehran, Iran.

Contents

A Comparative Study of the Effects of Monotheist Integrated Approach to Therapy and Emotion-Focused Approach on Boosting the Positive Feelings of Married Women towards Their Husbands	4
Mohammad Hossein Sharifiniya / Morad Chupani Suri	
The Mediatory Role of Self-Control and Meaning of Life in the Relationship between Islamic Lifestyle and Marital Conflicts	5
Zinat Lotfi Amiri / Amir Qorbanpur Lafmejani / Ali Pursafar	
The Relationship between Islamic Lifestyle and Patience in Youths.....	6
Afsun Mollazadeh Nuran / Mehrangiz Shoakazamei	
A Content Analysis of the Book Thought and Lifestyle Based on Components of Emotion Regulation for Students with Special Needs in the Vocational Secondary Schools	7
Ali Eqbali / Mohammad Azimi	
A Study of the Situation of Hijab and Adherence to It in University Students' Lifestyle	8
Seyyed Morteza Mirtabar / Yavar Eyvazi	
The Identification of Aspects and Components of Work-Life Balance with an Islamic-Iranian Approach to Lifestyle.....	9
Mostafa Mohammadi / Karamollah Daneshfard / Esmacil Asadi	



A bi-quarterly journal
“Research paper on the lifestyle”

8th year, No.14, Spring & Summer 2022

Owner & Managing Director: Dr. Muhammadtaqi Fa’ali

Editors in Chief: Dr. Muhammadtaqi Fa’ali

Editorial Secretary: Seyed Ali Agha’ee

Editorial Board: (In Alphabetical Order)

Ahmad Beheshti	Professor at University of Tehran
Muhammad Reza Ziba’ee Nejad	Faculty Member at Woman and Family Research Center
Seyed Hossein Sharaf Aldin	Associate Professor at Imam Khomeini Institute of Education and Research
Ahmadhossein Sharifi	Associate Professor at Imam Khomeini Institute of Education and Research
Seyed Mahmud Tayebhosseini	Associate Professor at Howza and University Research Center
Muhammadtaqi Fa’ali	Associate Professor at Azad Islamic University
Muhammad Muhammadreza’ee	Professor at University of Tehran

English Translator: Ahmad Aghamohammadi / **Arabic Translator:** Seyed Baqer Hosseini

Editor: Mohammadreza Monsefi / **Layout Specialist:** Akbar Mousavi

Publisher: Timas / **Printing office:** Farzanegan Digital

Address: No.93 - Shahbazi Street - Saddoughi Street - Qom

Tel: +98-2532923813 / **Price:** 300/000 Rials

journal.manaviyat.ir